香港愛滋病建議策略起草工作之 社區持份者諮詢會議2021

Community Stakeholders' Consultation
Meeting 2021
for the Development of Recommended
HIV/AIDS Strategies for Hong Kong

目的 Purpose

邀請持份者和各界就香港愛滋病策略的規劃及為草擬下一份香港愛滋病建議策略發表意見

 To engage stakeholders and the general public for providing inputs for the development of next HIV/AIDS Strategies in Hong Kong





具體目標 Objectives

目標(一):檢討最新愛滋病流行趨勢及狀況,回顧相關的預防、治療、護理和支援等回應措施。

1. To report on and identify latest epidemiological trends and current responses in prevention, treatment, care and support.

目標(二):鼓勵社群參與討論,並就愛滋病的預防、診斷、治療及護理提出意見。

2. To encourage small group discussion among delegates to share their experiences and ideas in the scope of HIV prevention, diagnosis, treatment and care.

具體目標 Objectives

目標(三):綜合參加者意見,為下一份香港愛滋病策略作出建議。

3. To identify and connect common perspectives / themes among delegates and formulate recommendations for the development of the next HIV/AIDS Strategies for Hong Kong.

目標〔四〕:確立建議的優先次序。

4. To **prioritize** the above strategic recommendations.

會議流程 一約 3 小時 Meeting flow — around 3 hours

- 1. 檢討愛滋病流行趨勢及回顧回應措施 (15 分鐘) Reporting on latest epidemiological trend and current responses (15 min)
- 2. 分組討論及匯報 (約100 分鐘) Group discussion and report back (around 100 min)
- 3. 小休 (15 分鐘) Break (15 min)
- 4. 定立建議的優先次序 (45分鐘) Prioritizations of recommendations (45 min)
- 5. 總結會議 (15 分鐘) Conclusion of meeting (15 min)

Discussion Topics 討論題目

Q1: Community Needs 社群需要

(15 分鐘 mins/5 分鐘mins*)



Q2: Strategies in Prevention, Testing/Diagnosis, and Treatment/Care 預防感染、測試及診斷、治療及護理的策略

(40 分鐘mins/15 分鐘mins*)



Q3. Other strategies 其他策略

(15 分鐘mins/5 分鐘mins*)

*小組討論後匯報 Report back after group discussion

討論原則 Principles of discussion

- 每人有發言時間
- Each participate should have a chance to speak
- 必須注意時間分配
- Please note the time management
- 不應只討論高危因素、現況批評及個人感受
- Not just discussing risk factors, commenting on current situation or personal feelings
- 提議內容應包括實際行動及如何有效實施。 歡迎提議 一些能改變局面的措施
- Should recommend actions and ways of effective implementation. Any game changer to turn the HIV trajectory is welcomed.

第一輪討論

Round 1

社群當前的需要是什麼?

例如:容易使他們受感染因素,可促成更佳的測試,

診療及護理服務

What are the current needs of the community?

e.g. Factors contributing to rise of HIV infection,

Factors leading to better testing, diagnosis, treatment and care services

(15 mins / 分鐘)

第二輪討論 Round 2

- 在您的社群中,針對以下三方面,有哪些防治策略應該繼續、加強、新引入、或取消,以改善愛滋病感染情況?請提供具體建議。
- What strategies needed to be continued, strengthened, introduced, or dropped in your community to improve the following areas for improving the HIV situation in HK? <u>Please</u> propose concrete actions.
 - (i) 預防感染 HIV prevention; 及/或 &/or
 - (ii) 愛滋病測試及診斷 HIV testing and diagnosis; 及/或 &/or
 - (iii) 連繫愛滋病治療及護理服務 linkage to HIV treatment & care; 及/或 &/or
 - (iv) 與社群相關的其他重要問題 Any other important issues relevant to the community

第三輪討論

Round 3

除了剛討論的幾方面,還有哪些其他的防治 策略應該予以**繼續、加強、或新引入**以改 善愛滋病感染情況?

Any other strategies needed to be continued, strengthened, newly introduced other than the above?

(15 mins / 分鐘)

下列人士只能作觀察員的身份參與是次會議,不能提出意見,包括:

The following people can only participate as observers and should not raise any opinion:

- 香港愛滋病顧問局成員 Members of the Hong Kong Advisory Council of AIDS;
- 愛滋病信託基金委員會成員 Members of the AIDS Trust Fund;
- 小組主持 Table hosts;
- 紀錄人員 Note takers;
- 衛生署特別預防計劃職員 Staff from Special Preventive Programme, Department of Health

但可於小組討論及分組報告後,就一些疑問作澄清

But can clarify query after group discussion and report back.

歡迎所有社群成員、組織和公眾人 士支持及積極參與社區持份者諮詢 會議的諮詢工作!

Welcome all community members, organisations and general public to support and actively participate in CCM consultation!